
Protokół nr 4/21 

z posiedzenia Komisji Budżetu,  

Rozwoju Gospodarczego i Promocji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 17 czerwca 2021 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności – zał. nr 1  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Sebastian Kornaś – Zastępca Burmistrza Gminy Paczków, 

2.  Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy Paczków, 

3. Marek Kieliszek – Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Paczkowie. 

Posiedzenie odbyło się w budynku Urzędu Miejskiego w Paczkowie. Rozpoczęło się o godzinie 

900
, a zakończyło o godzinie 955. 

Wszystkich obecnych powitała Przewodnicząca Komisji Katarzyna Motyka. Następnie 

przedstawiła porządek posiedzenia: 

1. Analiza ściągalności opłat za wodę, ścieki, odpady komunalne w 2020 r. i I półrocze 2021 
r. 

2. Sprawy różne. 

Komisja jednogłośnie zatwierdziła protokół Nr 3/21 z dnia 20 maja 2021 r. 

Do pkt 1. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o zabranie głosu przez Dyrektora Zakładu Wodociągów i 

Kanalizacji w Paczkowie Marka Kieliszka i przedstawienie informacji na temat ściągalności opłat 

za wodę, ścieki.  

M. Kieliszek poinformował, że w wyniku prowadzonej działalności statutowej w okresie 5 miesięcy 

2021 r. Zakład uzyskał przychody netto w łącznej kwocie 1.242.279,24 zł. Sprzedaż wody 

608.344,80 zł. Sprzedaż usług kanalizacyjnych 526.649,82 zł. Pozostałą sprzedaż w tym wywóz 

szamb 107.284,62 zł. Średnia wartość należności wymagalnych to kwota 63.319,30 zł. Wskaźnik 

obrotu należnościami w dniach wynosi 26 dni za 5 miesięcy 2021 r. Najwyższy udział procentowy 

w strukturze należności stanowią odbiorcy należący do grupy gospodarstw domowych 74%, 

następnie przemysł 25%, oraz pozostali odbiorcy 1%. Takie same proporcje utrzymują się również 

w zakresie należności wymagalnych z wyjątkiem grupy pozostałych odbiorców, dla których nie 

odnotowano zaległości płatniczych. W zakresie dynamiki bieżący rok charakteryzuje się spadkiem 

należności przeterminowanych ogółem w stosunku do 5 miesięcy pierwszego kwartału roku 

poprzedniego. Procedura windykacyjna realizowana jest po upływie 14 dniowego terminu płatności 

ustalonego w fakturze  lub umowie. W przypadku stwierdzenia, że odbiorca zalega z opłatami 

wysyłane jest pierwsze wezwanie przypominające o zaległości. Kiedy to wezwanie nie przynosi 

zamierzonego skutku wysyłane jest kolejne wezwanie. W I półroczu 2021 r. zostały zaakceptowane 



3 wnioski o rozłożenie zadłużenia na raty na łączną kwotę 856,36 zł. Do tej pory zostały całkowicie 

spłacone dwa wnioski na kwotę 460,42 zł. Do dnia 31 maja 2021 r. na drogę postępowania 

sądowego skierowano 3 wnioski na kwotę 2.067,79 zł. Wnioski dotyczyły osób fizycznych. Koszty 

wyniosły 670,38 zł. Na przestrzeni roku 2021 nie dokonano umorzenia należności. W I półroczu 

2021 r. wypowiedziano 3 umowy o dostawę wody i odbiór ścieków, czyli odcięto dostawy wody. 

M. Maluch zadała pytanie, czy zadłużenia są wynikiem poboru wody? 

M. Kieliszek odpowiedział, że tak, pobór wody i odbiór ścieków. Zadłużenie w mieście jest wyższe, 

bo wraz z wodą jest kanalizacja. Na wsiach zaległości dotyczą wody. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie, czy jest możliwość zamawiania beczkowozu do wywozu 

osadów z przydomowych oczyszczalni ścieków? 

M. Kieliszek odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. Takie ścieki oczyszczalnia w Paczkowie 

nie obsługuje. Osady z przydomowych oczyszczalni powinny być w zupełnie inny sposób 

zutylizowane.  

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie, co właściciel takiej oczyszczalni ma zrobić? 

M. Kieliszek odpowiedział, że są specjalistyczne firmy, które zajmują się wywozem osadów z 

przydomowych oczyszczalni. 

W. Kurowska zadała pytanie, czy w sieci utrzymywane jest stałe ciśnienie, bo u niej w domu jest 

czasami problem z podgrzewaczem wody, który przy niskim ciśnieniu się nie załącza? 

M. Kieliszek odpowiedział, że jeżeli chodzi o Stary Paczków to jest to ciśnienie 4 bary. Wahania 

ciśnienia spowodowane są ponadnormatywnym rozbiorem wody. Ruszają z akcją informującą 

OSP. Bo mają udokumentowane pobory z hydrantów. Będą przeprowadzone kontrole i będą 

zamontowane na hydrantach urządzenia monitorujące moment otwarcia hydrantów i poboru wody. 

W Paczkowie ciśnienie dyspozycyjne dostosowane jest do rozbioru wody. Mniejsze ciśnienie jest 

w nocy. Poprosił, że jeżeli następuje spadek ciśnienia, to żeby informować ZWiK o tym. 

M. Maluch poruszyła temat odoru z kanalizacji na całej długości ulicy Pocztowej. 

M. Kieliszek zaproponował, aby teraz przejść ulicą Pocztową i nie będzie fetoru.  

M. Maluch zauważyła, że w dniu wczorajszym był fetor. 

M. Kieliszek poinformował, że fetor występuje wówczas, gdy do kanalizacji dostanie się ściek 

zagniły. Robią co mogą, codziennie kolektor jest napowietrzany. Raz na dwa tygodnie kolektor jest 

czyszczony. W dniu wczorajszym zrobiono badania ścieków, które zostały oddane do analizy. Jest 

przygotowywana opinia techniczna, co do niepoprawności funkcjonowania kolektora. 

M. Maluch zauważyła, że myślała, że fetor utrzymuje się na początku ul. Pocztowej, ale śmierdzi 

również przy Poczcie.   

M. Kieliszek odpowiedział, że robi wszystko, co jest w jego mocy, aby fetoru nie było. Nie we 

wszystkie dni fetor się unosi. 

M. Maluch poinformowała, że również będzie notować w jakie dni fetor się roznosi. 



M. Kieliszek zasygnalizował, że jest już zatwierdzona taryfa na wodę i ścieki i od 1 lipca nastąpi 

wzrost m3 wody z kwoty 3,65 zł. na 3,83 zł., ścieków z kwoty 6,48 zł. na 6,50 zł. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przedstawienie informacji na temat ściągalności opłat za 

odpady komunalne. 

D. Wąsiak przedstawił informację, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Poinformował, że przedstawi informację za 5 miesięcy 2021 r. Windykacja rozpoczyna się od 

rozmowy telefonicznej. Jeżeli nie ma wpłaty to w kolejnym tygodniu wysyłane jest upomnienie 

listem poleconym za potwierdzeniem odbioru. Należności w 2020 r. wyniosły 2.257.876,63 zł. w 

2021 r. za 5 miesięcy 2.707.447 zł. Wpłaty za 12 miesięcy 2020 r. wyniosły 2.028.623,14 zł. i za 5 

miesięcy 2021 r. 1.122.575,14 zł. Zaległości w 2020 r. 240.511,61 zł. za 5 miesięcy 2021 r. 

231.970,90 zł. W 2020 r. wysłano 835 upomnień na kwotę 192.282,52 zł. w 2021 r. 289 upomnień 

na kwotę 36.260,10 zł. Liczba tytułów egzekucyjnych w 2020 r. to 108 na kwotę 54.667,50 zł. w 

2021 r. 107 tytułów na kwotę 40.070,80 zł. W przeciągu 5 lat należności wzrosły o 100%. Wpłaty 

w 2021 r. na pewno są wyższe niż w latach poprzednich. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do członków Komisji z pytaniem, czy są jeszcze zapytania 

do przedstawionego tematu. Ponieważ nie było pytań i uwag stwierdziła, że pkt 1 posiedzenia został 

zakończony.  

Do pkt 2. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca posiedzenia zamknęła 

posiedzenie Komisji w dniu 17 czerwca 2021 r.  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia  

Alicja Góral Sowa       Katarzyna Motyka 

 
 
 
 
 
 


